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Na prelome rokov je ten 
správny čas bilancovať. 

Uplynulý rok bol poznačený 
pandémiou, no podarilo sa nám 

dokončiť viacero projektov. V ďalších 
budeme pokračovať v roku 2022 aj vďaka jed-
nohlasne schválenému rozpočtu vo výške 239 
miliónov eur. O tom, čo bolo a čo bude sme sa 
porozprávali s trnavským županom Jozefom 
Viskupičom.

Ako hodnotíte rok 2021?
Bol veľmi náročný, a to najmä pre pandémiu. Na jej 

manažmente sme sa podieľali v maximálnej možnej miere. 
Svetlom na konci tunela sa ukázalo očkovanie, ktoré rea
lizujeme veľkokapacitne i výjazdovo od februára, takže 
už takmer rok. Podali sme viac ako 300tisíc dávok vak-
cín. Za to ďakujem našim zamestnancom, ktorí pomáha-
jú často ďaleko nad rámec svojej bežnej agendy a na úkor 
svojho voľného času. Popri tom sme ale počas tohto roka 
dokončili alebo rozbehli ďalšie desiatky investícií.

Mám radosť, že sme aj v tejto nepriaznivej situácií 
rozbehli podporu cestovného ruchu prostredníctvom 
nového tímu krajskej organizácie. Dobre sa uchytili nové 
koncepty, ktoré napĺňajú motto Trnavský kraj zážitkov, 
ako výlety zážitkovými vlakmi, jazdy cyklobusmi do príro-
dy, či splav Dunaja. Práve prebieha príprava výstavby 
modernej turistickej útulne v Malých Karpatoch.

Zarezonoval aj plán na výstavbu a rekonštrukciu špor-
tovísk. Bude sa v jeho napĺňaní pokračovať?

Áno. Avizovaných 13 projektov za vyše 7 miliónov 
eur máme rozvrhnutých na tri roky, z ktorých prvý máme 
úspešne za sebou. 

Dokončili sme už napríklad modernizáciu športoviska 
pri Športovej škole v Trnave, na Gymnázium Vámbéryho 
v Dunajskej Strede či pri SPŠ elektrotechnickej v Pieš
ťa noch. Nosnými projektami v najbližšom období bude 
výstavba troch nových telocviční, a to v Dunajskej Strede 
a Senici, respektíve v Gbeloch, kde pomaly finišujeme. 
Milión eur je určený na začiatok prípravy hokejovej 
akadémie na Prednádraží v Trnave, ktorú postupne do-
plnia ďalšie športoviská. 

Nad tento rámec vyčleníme 600tisíc eur na spolu-
financovanie rekonštrukcie plavárne na MTF STU v Tr-
nave, a aj na prekrytie ľadovej plochy v Dunajskej Strede. 
Aj to je dokladom, že nám na rozvoji športovej infraštruk-
túry naozaj záleží. 

Aké máte plány na rok 2022?
Chceme pokračovať v dobrej práci na malých aj veľ 

kých projektoch. V novom roku budeme hospodáriť s roz 
počtom vo výške 239 miliónov eur. Som hrdý, že napriek 

Župan Jozef Viskupič hodnotí rok 2021
koronakríze sa nám podarilo zachovať rozsah a kvalitu 
verejných služieb. Nesiahli sme ani balík dotácií, kto rý 
sa pri problémoch zvykne škrtať ako prvý, a máme ho 
pripravený v objeme 2,9 milióna eur. Pre porovnanie, pred 
mojim príchodom v roku 2017 to bolo len 300tisíc eur.

Na čo z nového rozpočtu sa tešíte? 
Teším sa, že sa župa po rokoch opäť stane poskytova

teľom zdravotnej starostlivosti. Na Študentskej v Trnave 
totiž vytvoríme zdravotnícke zariadenie, v ktorom  bude 
všeobecná ambulancia a ďalšie ambulancie, v ktorých 
budú ordinovať lekári špecialisti podľa aktuálnej potreby 
obyvateľov kraja. Môže ísť o neurológov, diabetológov či 
kardiológov.

Ďalej v týchto priestoroch vznikne agentúra domácej 
ošetrovateľskej starostlivosti (ADOS) a mobilný hospic. 
Prá ve tieto služby sú nedostatkové, no mimoriadne žia
da né a potrebné. Myslím si, že v domácej a paliatívnej 
starostlivosti je budúcnosť nášho zdravotníctva.

Prezradím ešte, že v druhej fáze zrekonštruujeme ob-
jekt bývalých dielní vo dvore. Tam vznikne priestor na ko-
munitné centrum, respektíve psychologické a psychiat
rické poradenstvo pre pacientov s ťažkými diagnózami 
a ich príbuzných. V tom vidím obrovský zmysel.

Každoročnou témou sú opravy ciest. Na čo sa 
môžeme tešiť?

V uplynulom roku sme do rekonštrukcií ciest in-
vestovali 9,4 milióna eur. Na opravu dopravnej infrašt-
ruktúry v novom roku máme vyčlenených až 15,6 milió-
na eur. Prioritou bude rekonštrukcia mostov, ktoré boli 
dlhodobo zanedbávané. Najväčšou výzvou bude kom-
plexná modernizácia nášho najdlhšieho mosta, ktorý 
pretína Váh v Hlohovci.

Po období dôkladnej prípravy začneme v novom roku 
aj s výstavbou dvoch úsekov Vážskej cyklomagistrály. 
Nasledovať budú dva úseky Moravskej cyklomagistrály. Aj 
tieto projekty budeme financovať z mimorozpočtových, 
eurofondových zdrojov. Mimochodom, aktuálne sa ak-
tívne zasadzujem, aby do Trnavského kraja pritieklo viac 
eurofondov v najbližších desiatich rokoch. Požadujem 
totiž mimoriadnu kompenzáciu nespravodlivých kritérií. 

Skrátka, čaká nás veľa práce a ja verím, že bude 
užitočná. Opäť chceme posunúť kraj vpred, či už pros-
tredníctvom rozširovania kapacít zariadení sociálnych 
služieb alebo rozvoji regionálnej kultúry a perspektívneho 
kreatívneho priemyslu.

Sme odhodlaní nový rok využiť naplno a v zdraví. To 
isté želám aj všetkým obyvateľom Trnavského kraja.

Jozef VISKUPIČ, trnavský župan

E D I T O R I Á L
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zuzana hekel
Energiu vkladáme nielen do repertoáru, ale aj do 
vzdelávacích programov. Zrkadlová sála poslúži všetkým.

Od septembra 2018, i keď s malou rodičovskou prestávkou, šéfuje 
jedinému divadlu trnavskej župy. Podobne ako všetky, aj kultúrnu sféru 
poznačila pandémia. O tom, ako v aktuálnej situácii fungujú herci, čo sa 
podarilo v uplynulom roku a čo sa chystá v kalendárnom roku 2022, sme sa 
porozprávali s riaditeľkou Divadla Jána Palárika v Trnave Zuzanou Hekel.

Ako hodnotíte uplynulý rok v divadle?
Väčšinu	roka	2021	opäť	poznamenala	pandémia.	Postupne	

sa	učíme	žiť	s	jej	jednotlivými	vlnami.	Pre	nás	divadelníkov	
majú	protipandemické	opatrenia	špeciálny	dopad,	pretože	
nemôžeme	vykonávať	tú	najdôležitejšiu	časť	našej	práce	–	
hrať	pred	divákmi.	Napriek	tomu	
sa	snažíme	využívať	získaný	čas	
zmysluplne.	Pripravovať	nové	in
scenácie,	udržiavať	a	obnovovať	naše	
priestory.	S	premiérami	musíme	vždy	
čakať	na	obdobie,	kedy	je	možné	
usporadúvať	hromadné	podujatia.	
Tak	vznikla	minulý	rok	situácia,	že	
sme	tri	inscenácie	uviedli	do	života	
v	priebehu	troch	týždňov	–	v	divadle	
sme	si	to	nazvali	„festival	premiér“.	
Išlo	o	dlho	odkladaného	Mizantropa	
v	réžii	nášho	umeleckého	šéfa	Juraja	Bielika	s	Vicou	Kerekes	
v	hlavnej	úlohe,	o	koprodukčnú	inscenáciu	Ferlinghetti	alebo	
Lunapark	v	hlave,	ktorá	vznikla	v	spolupráci	s	občianskym	
združením	Viac	umenia,	a	napokon	o	exkluzívne	hosťovanie	

maďarskej	režisérky	Enikö	Eszenyi,	ktorá	v	Tatianou	Kulíšk
ovou	v	titulnej	role	naštudovala	v	našom	divadle	známu	
taliansku	hru	Zlomatka.	Letné	prázdniny	sme	opäť	venovali	
deťom	a	zorganizovali	sme	dva	turnusy	úspešného	letného	
divadelného	tábora	Zaži	svet	divadla.	Sezónu	sme	rozbiehali	

bez	pandemických	obmedzení	a	zor
ganizovali	sme	opäť	obľúbený	Deň	
otvorených	dverí.	Prvou	premiérou	
novej	sezóny	bol	dojímavý	príbeh	
Pomalý	svet	Roberta	Castlea	v	réžii	
Jána	Štrbáka,	kde	sa	v	komornom	
štúdiovom	priestore	prejavil	auten
tický	herecký	talent	všetkých	pro
tagonistov,	najmä	Braňa	Mosného	
v	titulnej	úlohe.	Rok	sme	plánovali	
zavŕšiť	premiérou	scénického	diela	
Monológy	a	dialógy	z	autorskej	

dielne	Andreja	Kalinku,	plány	nám	však	opäť	zmenila	pan
démia.	Do	nového	roka	si	presúvame	nielen	túto	premiéru,	
ale	aj	nádej	na	to,	aby	rok	2022	bol	pandemicky	optimistickejší	
a	samozrejme,	aby	sme	boli	všetci	zdraví.

R O Z H O V O R

Podarilo sa nám
priniesť do divadla 

zaujímavé tituly 
i nové režijné štýly.

Foto: Peter Lančarič
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Vyštudovala	divadelnú	fakultu	VŠMU.	Päť	
rokov	pôsobila	ako	dramaturgička	brati
slavského	divadla	Aréna.	Od	roku	2015	viedla	
Odbor	cestovného	ruchu	a	kultúry	na	Brati
slavskom	samosprávnom	kraji.	Pod	jej	vedením	
vznikla	a	bola	schválená	prvá	Stratégia	rozvoja	
kultúry	v	BSK	na	roky	2015-2020,	v	rámci	
ktorej	vznikla	Bratislavská	regionálna	dotačná	
schéma	(BRDS),	prvý	grantový	program	na	
podporu	kultúry	svojho	typu	na	regionálnej	
úrovni	na	Slovensku.	Granty	v	nej	hodnoti
la	komisia	odborníkov.	Je	naďalej	aktívna	aj	
v	umeleckej	činnosti	v	oblasti	divadla	a	filmu	
a	venuje	sa	prekladom	divadelných	hier.	Je	
vydatá	a	má	dcéru	Hanu.	Od	septembra	2018	
je	riaditeľkou	Divadla	Jána	Palárika	v	Trnave.

Aké	novinky	môžu	diváci	
očakávať	v	roku	2022?
Naším	hlavným	cieľom	pre	

rok	2022	je	stabilizovať	a	skva-
litniť	našu	aktuálnu	programo
vú	ponuku,	neprinášať	do	nej	
nové	prvky.	Tým	mám	na	mysli	
to,	že	profil	nášho	divadla	sa	
definitívne	vykryštalizoval	na	
súčasné	repetoárové	divadlo	
so	zameraním	na	prácu	s	deťmi	
a	mládežou.	Rovnakú	energiu,	
akú	vkladáme	do	tvorby	nášho	
hlavného	repertoáru,	vkladáme	
do	našich	vzdelávacích	program
ov.	Popri	šiestich	plánovaných	
premiérach	(odložené	Monológy	
a	dialógy,	detektívka	od	Agathy	

Christie	Pavučina,	„classroom	
play“	Skrytý	zmysel	určená	pre	
školské	triedy	na	tému	kri
tického	myslenia,	autorská	hra	
Martina	Čičváka	s	pracovným	
názvom	„Garageband“,	bábková	
rozprávka	pre	deti	Závistlivá	
hus	a	napokon	pocta	Jánovi	
Palárikovi	v	réžii	Jakuba	Nvotu)	
budeme	naďalej	pokračovať	
v	organizovaní	celoročnej	

Detskej	divadelnej	akadémie,	
upevníme	cyklus	Škola	nie	je	
dráma,	zorganizujeme	opäť	letné	
tábory,	ktoré	rozšírime	aj	o	letnú	
divadelnú	školu	(vyššia	úroveň	
táborového	programu).	Jedinou	
„novinkou“	bude	využitie	pries-
toru	Zrkadlovej	sály	na	možné	
nové	typy	podujatí.	

V	týchto	dňoch	finišuje	re-
konštrukcia	Zrkadlovej	sály.	
Aké	bude	jej	využitie?
Nová	Zrkadlová	sála	poslúži	

divadlu,	Trnavčanom	i	oby
vateľom	zo	širokého	okolia	
v	prvom	rade	ako	spoločenská	
a	reprezentačná	miestnosť.	Je	

však	navrhnutá	aj	ako	výstavný	
priestor,	dá	sa	tu	zorganizovať	
veľmi	pekná	vernisáž.	Zároveň	je	
to	ideálne	miesto	pre	konferen
cie	či	besedy.	Vďaka	jedinečnej	
akustike	a	novému	audiosystému	
poslúži	isto	aj	na	organizovanie	
koncertov.	No	a	v	neposlednom	
rade	bude	tento	šperk	v	srdci	
Trnavy	fungovať	aj	ako	svadob-
ná	sála.

Akými	zásadnými	zmenami	prešlo	divadlo	počas	
Vášho	pôsobenia?	(personálne,	rekonštrukčné...)
Medzi	najdôležitejšie	zmeny	patrí	zrušenie	pozície	

interných	režisérov	a	nastavenie	fungovania	divadla	na	
jednu	internú	réžiu	ročne	(pod	vedením	umeleckého	
šéfa)	a	štyri	hosťovania	externých	režisérov.	Tak	sa	
nám	podarilo	priniesť	do	divadla	zaujímavé	tituly	
i	nové	režijné	štýly	–	hosťoval	tu	napr.	oceňovaný	
Rastislav	Ballek,	v	zahraničí	pôsobiaci	Martin	Čičvák,	
spomínaná	maďarská	režisérka	Enikö	Ezsenyi,	ino
vatívny	umelec	Andrej	Kalinka,	mladý	invenčný	Ján	
Luterán,	ale	i	osobnosť	z	najstaršej	generácie	Vladimír	
Strnisko	a	viacerí	ďalší.	Druhou	dôležitou	zmenou	bolo	
prebudovanie	organizačnej	štruktúry,	v	rámci	ktorého	
boli	výrobné	dielne	odčlenené	ako	samostatný	úsek	
so	samostatným	vedením	a	vznikol	úsek	marketingu,	
ktorý	v	divadle	vôbec	neexistoval.	Zároveň	pribudla	
funkcia	koordinátora	projektov	pre	deti	a	mládež,	pros
tredníctvom	ktorej	divadlo	realizuje	pestrú	a	dôležitú	
ponuku	sprievodných	vzdelávacích	programov	pre	
mladých	ľudí.

Medzi	sviatkami	oslávilo	Divadlo	Jána	Palárika	190.	
výročie	svojho	vzniku.	Pripravili	ste	preň	špeciálny	
darček?
Ako	som	už	spomínala,	vďaka	trnavskej	župe	bol	

koncom	roka	2021	sko	ro	
stopercentne	zrekon	štruo-
vaný	najreprezentatívnejší	
priestor	-	Zrkadlová	sála,	
bývalá	Panómia.	Toto	meno	
v	minulosti	znamenalo	značku	
kvality	a	všade	tam,	kde	ste	
našli	„sálu	Panónia“,	ste	mohli	
očakávať	najvyššiu	kvalitu	
služieb.	Prajeme	si,	aby	sa	
naša	jubilujúca	budova	mohla	
predviesť	pred	návštevník
mi	začiatkom	roka	práve	
otvorením	tohto	klenotu	
empírovej	architektúry,	ktorý	
sa	rukami	reštaurátorov	pre
zliekol	do	svojho	pôvodného	
výrazu	z	roku	1907.	Budeme	
robiť	všetko	preto,	aby	sa	
opäť	stal	symbolom	grácie	
a	vysokej	kvality	ponúkaného	
programu.

R O Z H O V O R

Nová Zrkadlová sála poslúži divadlu, 
Trnavčanom i obyvateľom zo širokého 
okolia v prvom rade ako spoločenská 

a reprezentačná miestnosť. 

Zuzana Hekel, riaditeľka DJP

Energiu vkladáme nielen do repertoáru, ale aj do vzde
lávacích programov. Zrkadlová sála poslúži všetkým.
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Jednohlasne schválený 
rozpočet župy 2022 - 2024

TOP
ROZPOČET

SCHVÁLENÝ

Chystáme	obnovu	školskej	infraštruk-
túry	za	5,8	milióna	eur.	Medzi	väčšie	
in	ves	tície	patrí	výstavba	kuchyne	pri	
Gym		náziu	Vojtecha	Mihálika	v	Seredi	
a	te	locviční	v	Dunajskej	Strede,	Gbeloch	
a	Senici.	Ďalší	milión	je	určený	na	výstav
bu	hokejovej	akadémie	v	Trnave.	Na	
investície	rozširovania	kapacít	a	moderni-
zácie	zariadení	sociálnych	služieb	pôj	de	
3,3	milióna	eur.	Pripravujeme	prístavbu	 
nových	priestorov	v	domovoch	so	ciál	nych	
služieb	v	Galante	a	Pastucho	ve.	Úplne	
nové	zariadenia	vzniknú	trans	for	máciou	
bývalých	škôl	v	prírode	v	Mo	ravskom	
Svätom	Jáne	a	v	Dobrej	Vode.
Do	rozvoja	regionálnej	kultúry	

nasmerujeme	takmer	tri	milióny	eur,	
pričom	kľúčovými	projektami	bude	

zatraktívnenie	záhrady	Knižnice	Juraja	
Fándlyho	v	Trnave	prostredníctvom	
výstavby	letnej	čitárne	alebo	adaptácia	
mlyna	v	Dolných	Salibách	na	depozitár	
a	výstavné	priestory	Vlastivedného	
múzea	v	Galante.
Taktiež	využijeme	aj	eurofondové	

zdroje	z	dobiehajúceho	programového	
obdobia	v	predpokladanom	objeme	37	
miliónov	eur.	Medzi	najväčšie	prebieha
júce	projekty	patrí	výstavba	Kreatívne
ho	centra	Trnava	alebo	deinštituciona-
lizácia	Domova	sociálnych	služieb	pre	
deti	a	dospelých	v	Okoči.	Počítame	aj	
so	spolufinancovaním	nových	projektov	
z	európskych	zdrojov,	ako	napríklad	re
konštrukcie	mosta	v	Hlohovci	či	druhej	
fázy	rekonštrukcie	cesty	v	Lehniciach.

T É M A  M E S I A C A

Poslanci krajského zastupiteľstva na poslednom rokovaní v roku 2021 schválili rozpočet na rok 2022 v celkovej 
výške 239 miliónov eur. Z celkového objemu predstavujú kapitálové výdavky takmer 34 miliónov eur. Prioritne 
budeme realizovať investície z viacročného plánu schváleného minulý rok. Rozpočet sme zostavovali v ťažkých 
a neistých podmienkach koronakrízy. Podarilo sa nám zachovať úroveň poskytovaných služieb a dokonca ich 
rozšíriť v oblasti sociálnej starostlivosti alebo správy ciest. Sme tiež odhodlaní pokračovať v realizácii viacročného 
investičného plánu, ktorý sme schválili vlani. To znamená, že investujeme do modernizácie športovísk, prepájania 
vzdelávania s praxou alebo rozširovania kapacít sociálnych služieb. Opätovne sa staneme poskytovateľom 
zdravotnej starostlivosti. Pilotne otvoríme nové zdravotnícke zariadenie v Trnave a budeme pokračovať v dotačnej 
podpore všeobecných lekárov. V schválenom rozpočte počítame s rezervou v objeme 5 % na pokrytie prípadných 
výpadkov daňových príjmov. Súčasne však využijeme priaznivú situáciu na trhu a požičiame si úverové zdroje. 
Plánované zadlženie na konci budúceho roka je 35,5 %.

Až 15,6 milióna eur 
máme na modernizáciu 

regionálnych ciest, pričom 
dôraz bude kladený najmä 
na rekonštrukciu 14 dlho 
zanedbávaných mostov. 

Ďalších 2,3 milióna eur sme 
vyčlenili na výstavbu cyklotrás. 
Z európskych zdrojov chceme 

stavať aj nové úseky Moravskej 
a Vážskej cyklomagistrály.

Jozef Viskupič, trnavský župan

CESTNÁ 

INFRAŠTRUKTÚRA
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Foto: SKAND Skalica

Prostredníctvom ambiciózneho a cieľavedomého 
rozpočtu pokračujeme v začatých investíciách 
a zároveň pracujeme na príprave ďalších 
projektov. Aj v novom roku budeme stavať, 
opravovať a zveľaďovať. Niektoré zo zaujímavých 
aktivít vám prinášame na nasledujúcich stranách.

Predstavujeme 
TOP projekty roka 2022

DOPRAVA

Župné	zastupiteľstvo	v	rozpočte	
schválilo	prostriedky	na	rekon	š-
trukciu	37	úsekov	cestnej	infra-

štruktúry,	z	toho	je	25	úsekov	ciest.	
Počíta	sa	s	rekonštrukciou	napríklad	
medzi	Smrdákmi	a	Oreským,	na	
ceste	zo	Šaštína	do	Petrovej	Vsi.	
Zrekonštruujeme	aj	šesťkilomet
rový	úsek	medzi	Topoľníkmi	
a	Okočom-Opatov	ským	
Sokolcom	či	cestu	zo	Špa-
činiec	do	Jaslovských	Bo
huníc.	Rekonš	trukciou	prejde	
aj	12	mostov	po	celom	kraji,	
ktoré	sú	v	zlom	technickom	
stave.	Pokračujeme	v	prácach	
na	moste	cez	Vištucký	potok	
vo	Veľkom	Grobe	a	na	moste	nad	
diaľnicou	D1	v	Piešťanoch.
V	budúcom	roku	budeme	pokra-

čo	vať	aj	v	rekonštrukcií	a	mo	derni	zácií	
cesty	na	horský	priechod	Havran,	ale	aj	

cesty	v	úseku	Senica	-	Kunov,	Naháč	-	
Dechtice,	Špačince	-	Jaslovské	Bohunice,	
Brestovany	-	Dolné	Lovčice	a	ďalšie.	
Nad	rámec	spomenutých	rekonštrukcií	
získame	ďalšie	prostriedky	z	eurofon	dov	na	
rekonštruk	ciu	cesty	v	Dolných	Orešanoch	
(4,8	milióna	eur),	nutnú	opravu	mosta	cez	
Jarčie	v	Šoporni	(2,6	milióna	eur)	alebo	na	
rekonštrukciu	prieťahu	cez	obec	Lehnice	
(2,3	milióna	eur).		
Na	území	kraja	je	vytvorená	sieť	cyklo

turistických	trás,	ktoré	majú	potenciál	stať	sa	
zaujímavými	atraktivitami	v	oblasti	cestovné-
ho	ruchu.	Obnova	značenia,	pozostáva	jú-
ce	ho	z	prvkov	smerového	a	maľovaného	
značenia,	je	potrebné	z	dôvodu	klimatických	
vplyvov,	a	hlavne	vandalizmu.	Na	tento	účel	
sme	vyčlenili	sumu	68	tis.	€.	V	tomto	roku	
počítame	s	obnovou	250	km	vyznačených	
cykloturistických	trás	v	kraji.	Zároveň	chce-
me	vyznačiť	nové	cykloturistické	trasy	v	cel-
kovej	dĺžke	50	kilometrov.	

CESTNÁ 

INFRAŠTRUKTÚRA

TOPPROJEKTY2022

Rozpočet	tradične	počíta	s	vý
davkami	na	zabezpečovanie	
prímestskej	autobusovej	dopravy.	
Nový	rok	bude	v	znamení	prípra
vy	na	zmeny,	ktoré	nastanú	od	
začiatku	roka	2023.	Zavedieme	
zónové	členenie	a	predaj	výhod
ných	predplatných	cestovných	
lístkov,	ktoré	budú	atraktívne	pre	
pravidelných	cestujúcich.	Očaká
vame	tiež	oživenie	leteckej	dopravy	
na	Letisku	Pieš	ťa	ny,	čo	by	malo	pri-
niesť	nášmu	regiónu	spojenie	letecký	- 
mi	linkami	v	rámci	Európy.

T É M A  M E S I A C A
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T É M A  M E S I A C A

V	oblasti	školstva	pokračujeme	v	realizácii	Akčného	plánu	
rekonštrukcie	športovej	infraštruktúry	na	stredných	školách	
v	našom	kraji.	V	roku	2022	investujeme	aj	do	plánovanej	
výstavby	telocvične	na	Gymnáziu	Ladislava	Dúbravu	
v	Dunaj	skej	Strede	sumou	800-tisíc	eur.
Ďalších	831-tisíc	eur	pôjde	na	výstavbu	internátu	pri	

Obchodnej	akadémii	vo	Veľkom	Mederi,	pričom	moderná	
stavba	nahradí	40-ročné	unimobunky.	V	galantskom	
Gymnáziu	Zoltána	Kodálya	v	vyučovacím	jazykom	maďar
ským	rekonštruujeme	plaváreň	za	556-tisíc	eur	a	pri	
Gymnáziu	Ivana	Kupca	v	Hlohovci	zrenovujeme	športový	
areál	za	697-tisíc	eur.
Do	kvality	vzdelávania	investujeme	z	eurofondov	sumu	

vo	výške	1,2	milióna	eur.	Určené	budú	napríklad	na	realizáciu	
výs	tavby	učeb	ne	pre	energetiku	a	elektrotechniku,	ale	aj	na	
modernizá	ciu	Strednej	odbornej	školy	elektrotechnickej	v	Trnave.	
Pripravili	sme	aj	motivačné	štipendiá	pre	študentov	v	duálnom	 

systéme	vzdelávania	a	tých,	ktorí	začnú	študovať	v	nedosta
točne	obsadených	odboroch.	Mladým	učiteľom	budeme	
poskytovať	príspevok	na	ubytovanie.

Investície	v	oblasti	kultúry	
smerujeme	do	deviatich	inštitúcií	
v	našej	zriaďovateľskej	pôsob
nosti	v	celkovej	výške	2,9	milió
na	eur.	Najväčšou	investičnou	
akciou	v	kultúrnom	sektore	na	
rok	2022	bude	rekonštrukcia	
Hvezdárne	a	planetária	M.	R.	Šte
fánika	v	Hlohovci,	a	to	v	objeme	
420-tisíc	eur.	Renováciou	prej	de	aj	
mlyn	v	Dolných	Salibách,	patriaci	
pod	Vlastivedné	múzeum	Galanta,	
pričom	sme	na	tento	účel	vyčlenili	
342-tisíc	eur.	Knižnica	Juraja	Fán-
dlyho	bude	opäť	o	čosi	atraktívne
jšia	vďaka	letnej	čitárni,	na	ktorú	
pôjde	celkovo	400-tisíc	eur.	Vy
hlásili	sme	aj	súťaž	na	návrh	Pamät
níka	slobody	slova	vo	Veľkej	Mači,	
na	čo	sme	vyčlenili	150-tisíc	eur.	
Aj	v	tomto	roku	bude	pokračovať	
príprava	osemmiliónového	projek
tu	Kreatívneho	centra	v	Trnave.	
Začneme	aj	s	rekonštrukciou	
vzácneho	vodného	kolového	mlyna	
v	Tomášikove.

Do	skvalitňovania	sociálnej	starostlivosti,	jednej	z	
našej	top	priorít,	investujeme	v	kalendárnom	roku	
2022	celkovo	3,1	milióna	eur.	Investície	sa	dotknú	
našich	11	zariadení.	V	Domove	sociálnych	služieb	
v	Pastuchove	pristavíme	novú	budovu	za	300-tisíc	
eur,	vďaka	čomu	rozšírime	kapacitu	zariadenia.	
Modernizovať	budeme	aj	zariadenia	v	Med
veďove	(565-tisíc	eur)	a	Šoporni	(400-tisíc	eur),	
kde	pristavíme	administratívne	budovy.	Pripravu
jeme	vznik	nových	zariadení	sociálnych	služieb	
adaptáciou	priestorov	bývalých	škôl	v	prírode	
v	Moravskom	Svätom	Jáne	a	na	Dobrej	Vode.	
Ďalšiu	rekonštrukciu	zrealizujeme	v	DSS	Horný	Bar,	
kde	zateplíme	budovu,	obnovíme	fasádu	a	strechu	
za	celkovo	284-tisíc	eur.

ŠKOLSTVO
A VZDELÁVANIE

KULTÚRA

SOCIÁLNE	SLUŽBY

TOP
PROJEKTY

2022
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Som rád,  
že sa poda  
rilo zos ta
viť a nás  
ledne 
schváliť 

rozpočet 
pre rok 

2022, keď 
najmä príjmová časť rozpočtu je 

determinovaná externými, neustále 
sa meniacimi faktormi. Rozpočet je 
„zdravý“ a som rád, že vo výdavkovej 
časti okrem obligatórnych položiek 
je viacero položiek vytvárajúcich 
stimuly v rôznych sektoroch. V rámci 
môjho pôsobenia oceňujem projekt 
„Zdravá župa“,  dotácie na podporu 
zdravotníctva, plánované investície 
do oblasti sociálnych služieb ako aj 

podpora vzdelávania v nedostatkových 
profesiách. Nemôžem zabudnúť na 
investície do obnovy cestnej infraštruk-
túry rovnomerne rozvrhnuté po celom 
území TTSK. Prajem všetkým aktérom, 
aby sa ciele premietnuté do rozpočtu 
2022 úspešne naplnili. 

Martin CIFRA, 
poslanec zastupiteľstva TTSK

T É M A  M E S I A C A

Ako predseda finan
čné ho výboru oceňu-
jem kvalitu rozpočtu 
nášho kraja pre roky 
2022 až 2024. V tejto 
súvislosti som poz-

val aj mojich kolegov 
z Národnej rady Sloven-

skej republiky, aby sa na župu 
prišli inšpirovať v tom, ako sa dá urobiť kvalitný 
a cieľavedomý rozpočet. Veľmi ma teší, že župní 
poslanci pristupujú k rozpočtu zodpoved ne, čo sa 
nedá povedať o všetkých kolegoch z ná rod ného 
parlamentu. K rozpočtu sme pristu povali zod
povedne, sám som podal niekoľko návrhov alebo 
úprav. Oceňujem aj prácu Odboru financií Úradu 
TTSK, s ktorým som niekoľko dní konštruk tív ne 
diskuto val o  jednohlasne schválenom roz počte. 
Oceňujem aj stanovisko nezávislej Rady pre 
rozpočet TTSK, podľa ktorého sa kvalita rozpoč-
tu z roka na rok zlepšuje. Je to znakom, že našu 
prácu vykonávame veľmi dobre. Tvorba rozpočtu 
kraja na rok 2022 prebiehala obozretne vzhľadom 
na kontext koronakrízy. Teší ma, že v novom roku 
budeme pokračovať v rozbehnutých projektoch, 
ale aj v novinkách, ktoré budú pre obyvateľov 
prospešné. Verím, že nový rok bude úspešný pre 
všetkých ľudí v našom kraji a že našou spoločnou 
prácou dokážeme, že spolu tvoríme kraj. 

Marián VISKUPIČ, 
poslanec zastupiteľstva TTSK

Na decembrovom zasadnutí krajské
ho Zastupiteľstva kraja sme jedno-
hlasne schválili rozpočet na rok 2022 
s výhľadom do roka 2024. Potešil ma 
fakt, že všetkým poslancom záleží na 
tom, aby sme boli dobrým hospodárom 

na najbližšie obdobie. Pandémia koro-
navírusu naďalej ovplyvňuje naše životy, 

a preto bolo viac ako potrebné brať do úvahy 
aj súčasný stav, ktorý súvisí s ochorením Covid19. Rozpočet 
ponúka širokú víziu a motiváciu urobiť náš kraj lepším pre život 
pre všetkých obyvateľov, ale aj návštevníkov. Od začiatku roka 
nás čaká tvrdá práca, aby sme splnili očakávania. V oblasti cest-
nej infraštruktúry nás čaká modernizácia 37 ciest a mostov, ktoré 
máme v kraji v zlom stave. Medzi nimi sú aj cesty na Záhorí zo 
Šaštína do Petrovej Vsi, zo Smrdák do Oreského a opravíme aj časť 
cesty za Skalicou pri štátnej hranici s Českou republikou. Myslíme 
aj na mosty, ktoré nutne potrebujú rekonštrukciu. Ide o mosty cez 
potok Chvojnica pri Holíči, za obcou Dubovce, pri Popudinských 
Močidľanoch, ale aj most cez rieku Myjava pri obci Šajdíkove Hu-
mence. Verím, že potešíme aj študentov a širokú verejnosť v Senici, 
kde plánujeme rekonštrukciu oplotenia a ihriska pri obchodnej 
akadémií. Novú telocvičňu dostane Stredná odborná škola pod-
nikania v remeslách a službách v Senici. Financie pôjdu aj na Stred-
nú zdravotnícku školu v Skalici, kde opravíme havaríjny stav kotolne 
a rozšírime novou prístavbou telocvičňu. Osobne sa veľmi teším na 
dokončenie telocvične v Gbeloch, ktorá by mohla byť používaná už 
v novom školskom roku. Všetkým vám prajem, aby ste vkročili do 
nového roka 2022 s dávkou optimizmu a energie. 

Roman SOVA, 
vicežupan a poslanec zastupiteľstva TTSK

Vydáva:	Trnavský samosprávny kraj, Starohájska 10, 917 01 Trnava. Vydané:	1/2022; 2.	ročník. 
Evidenčné	číslo:	EV 6008/21. ISSN 2729-9236. IČO:	378 369 01. Tlač	a	distribúcia:	Regionpress, s.r.o. 
Foto	na	titulke:	Peter Lančarič. Nepredajný	mesačník	bezplatne	distribuovaný	do	poštových	
schránok	v	Trnavskom	kraji.	Redakcia si vyhradzuje právo na úpravu textov vrátane krátenia.

SpoluTvorímeKraj

9SpoluTvorímeKraj



N O V I N K Y

Prvé	voľby	do	orgánov	vyšších	územných	celkov	sa	konali	v	so
botu	1.	decembra	2001.	Týmto	dátumom	nadobudol	účinnosť	

zákon	o	samospráve	vyšších	územných	celkov	zo	4. júla	2001,	
ktorý	je	dodnes	známy	ako	zákon	o	samo správnych	krajoch. 
Samosprávne	kraje	majú	kompetencie	takmer	vo	všetkých	

oblastiach	okrem	bezpečnosti,	obrany	a	zahraničnej	politiky.	Stara
jú	sa	o	stredné	školstvo,	sociálnu	a	zdravotnú	starostlivosť,	správu	
a	údržbu	ciest	II.	a	III.	triedy,	prímestskú	autobusovú	dopravu,	
regionálnu	kultúru	či	územné	plánovanie.
Všetkých	osem	žúp	je	od	roku	2006	združených	v	SK	8.	

Samosprávne	kraje	už	20	rokov	zabezpečujú	všestranný	roz
voj	regiónov	Slovenska.	Za	prvé	dve	dekády	svojho	fungovania	
sa	župy	etablovali	a	na	maximum	využívajú	svoj	kompetenčný	
rámec	a	prideľované	finančné	zdroje.	Aktuálne	dokazujú	svoju	
akcieschop nosť,	keď	distribuujú	ochranné	prostriedky	a za
bezpečujú	očkovanie	proti	ochoreniu	Co vid-19.	Aj	to	je	
príkladom,	že	vláda	má	v	krajoch	efektívneho	a	spoľah
livého	partnera.	Treba	však	jedným	dychom	dodať,	že	
je	najvyšší	čas	na	dokončenie	decentralizácie,	ktorá	
je	predpokladom	dobrého	fungovania	Slovenska	ako	
moder ného	demokratického	štátu.

Na	začiatku	januára	sme	otvorili	dve	dotačné	výzvy,	
v rámci	ktorých	rozdelíme	spolu	600-tisíc	eur.	 

Obce	a	organizácie	sa	môžu	uchádzať	o	podporu	 
aktivít	v	oblasti	kultúry,	športu,	sociálnej	starostli 
vosti,	zdravotníctva	a	životného	prostredia.	 
Žiadosti	je	možné	registrovať	elektronicky	do	 
4.	februára	2022.

Kraj	tvoríme	aj	spolu	s	občianskym	sektorom	a	miest
nymi	samosprávami.	Ich	činnosť	a	aktivity	sme	sa	aj	tento	
rok	rozhodli	podporiť	v	rámci	dvoch	špecifických	výziev.	
Každý	oprávnený	subjekt	môže	podať	po	dve	žiadosti.	 
V tomto	ročníku	sme	okruh	podporovaných	oblastí	
rozšírili	o oblasť	životného	prostredia	a	upravili	sme	aj	
spôsob	výpočtu	spolufinancovania	tak,	aby	bol	výhodne
jší	pre	žiadateľov.	
Pre	organizácie	je	vyčlenených	450-tisíc	eur	a	na	

podporu	aktivít	obcí	150-tisíc	eur.	Minimálna	výška	
dotácie	je	500	eur,	pričom	každý	subjekt	môže	podať	po	
dve	žiadosti.	Spolufinancovanie	organizácií	je	stanovené	
na	10	%	z	výšky	poskytnutej	dotácie	a	v	prípade	obcí	na	
25 %	z	výšky	poskytnutej	dotácie.		

Manuál spolu s ďalšími informáciami je dostupný na 
webovej stránke župy. V prípade otázok môžu žiadatelia 
župu kontaktovať cez e-mail na adresu dotacie@trna-
va-vuc.sk.

Nadácia	DAR	finančne	pomohla	rodinám	
v	núdzi	aj	v	adventnom	období	roka	

2021.	Do	15	rodín	bolo	rozdelených	2.300	
eur,	ktoré	sú	určené	na	preklenutie	ťažkej	
životnej	situácie	alebo	na	zabezpečenie	
starostlivosti	o	zdravotne	znevýhodnených.	
Prostredníctvom	Nadácie	DAR	adresne	

pomáhame	ľuďom	v	ťažkých	životných	
situáciách.	Od	jej	vzniku	v	roku	2004	sme	
rozdelili	už	190.000	eur	a	pomoc	dostalo	
443	rodín.	Ešte	pred	Vianocami	sme	prispe
li	15	rodinám,	ktoré	potrebovali	financie	
napríklad	na	liečbu	ťažkého	ochorenia,	
rehabilitačné	cvičenia	alebo	načúvací	aparát	
a	zdravotné	pomôcky,	ktoré	neprepláca	
zdravotná	poisťovňa.	

Medzi	aktivity	Nadácie	DAR	patrí	aj	
organizácia	zbierok	zamestnancov	Úradu	
TTSK.	Stravné	lístky,	základné	potraviny,	
oblečenie,	školské	potreby	alebo	hračky	
bývajú	distribuované	medzi	ľudí	v	nepri
aznivej	životnej	situácií,	ako	aj	medzi	mladé	
umelecké	či	športové	talenty.
Vzhľadom	na	pandemické	obmedze  

nia	sa	už	po	druhýkrát	neuskutočnil	chari
ta tívny	bazár	a	nebude	ani	župný	ples,	 
čo	má	negatívny	vplyv	na	príjmy	Nadácie	
DAR.	

Prispieť na dobrú vec cez Nadáciu DAR 
je možné jednorazovým alebo pravidelným 
príspevkom na účet nadácie:  
SK23 5600 0000 0010 4998 5001.

Župná	Nadácia	Dar	pomohla	ďalším	15	rodinám

Samosprávne	kraje	vznikli	
pred	20	rokmi

Medzi	obce	a	organizácie	
rozdelíme	až	600-tisíc	eur

Deje sa 
v kraji
AKTUALITY
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Zaujme Vás

Divadlo	Jána	Palárika	v Tr
nave	oslávilo	190.výročie	

svojho	založenia.	Jeho	aktuálny	
názov	bol	ustanovený	v roku	
1991	podľa	významného	slov
enského	dramatika	Jána	Palárika,	
ktorý	sa	o	jeho	rozvoj	významne	
zaslúžil.	Počas	roka	2021	sme	
obnovili	ďalšiu	časť	vonkaj šej	
fasády	budovy	a	začali	s re
konštrukciou	Zrkadlovej	sály.

Medzi naše aktuálne naj-
väčšie investície patrí 

rekonštrukcia 67-metrového 
mosta nad diaľnicou D1 pri 
Piešťanoch. Správa a údržba 
ciest Trnavského samosprávne-
ho kraja vysúťažila práce za 
870-tisíc eur. Cestári pracujú 
cez deň aj v noci, aby rýchlejšie 
dokončili projekt a minimali-
zovali dopravné obmedzenia.
Úsek plánujeme dokončiť už 
začiatkom budúceho roka.

S Jadrovou	energetickou	spoločnosťou	Slo venska	
sme	podpísali	zmluvu	o	spo
lupráci	pri	rozvoji	vodíkových	
technológií.	Firma	má	záujem	
o	vybudovanie	zariadenia	na	
výrobu	tzv.	zeleného	vodíka	pri	
Jaslovských	Bohuniciach,	ako	aj	
čerpacej	stanice	naň.	O	odber	z	
nej	sa	môžu	v budúcnosti	starať	
aj	prímestské	autobusy.

Vyhlásili sme už 11. ročník 
súťaže Ekologický čin 

roka. V rámci súťaže oceňujeme 
jednotlivcov a kolektívy, ktoré 
svojimi aktivitami prispievajú 
k zlepšeniu životného prostre-
dia. Najlepšie projekty odmení-
me finančne sumou 1.200 eur, 
respektíve 800 eur a 500 eur. 
Projekty môžete prihlásiť do 
konca februára.

Proti	ochoreniu	Covid-19	sme	
v na šich	troch	veľkokapacitných	

oč kovacích	centrách	očkovali	aj	v	ob
dobí	medzi	sviatkami,	kedy	sme	podali	
takmer	10-tisíc	dávok	vakcín.	V	tomto	
roku	sme	podali	spolu	356-tisíc	dávok	
vakcín.
Vzhľadom	na	záujem	obyvateľov	

sme	sa	rozhodli	ponúknuť	možnosti	
očkovania	aj	medzi	sviatkami.	V	troch	
veľkokapacitných	očkovacích	centrách	
sme	tesne	pred	koncom	roka	zaočko
va li	ďalších	9.785	ľudí.	Najviac	sme	
po dali	tretích,	posilňujúcich	dávok	
vak cín,	ktoré	sú	účinnou	ochranou	
pred	novým	variantom	koronavírusu	
Omicron.

S očkovaním	sme	začali	20.	feb
ruá ra	2021	v	prvom	veľkokapacit
nom	očkovacom	centre	na	Strednej	
zdravotníckej	škole	v	Trnave.	V	marci	
sme	otvorili	ďalšie	dve	centrá,	a	to	na	
Strednej	odbornej	škole	rozvoja	vidie
ka	v	Dunajskej	Strede	a	na	Strednej	
zdravotníckej	škole	v	Skalici.	Počas	
mája	sme	rozšírili	možnosti	očkova
nia	vďaka	otvoreniu	veľkokapacit
ných	centier	na	Kúpeľnom	ostrove	

v Piešťanoch	a	v	Športovej	hale	
Družba	v	Trnave.	V	októbri	sme	spus
tili	očkovanie	treťou	dávkou	vakcíny.	
Očkovalo	sa	všetkými	dostupnými	
vakcínami	AstraZeneca,	Pfizer/BioN
Tech,	Moderna,	Janssen	i	Sputnik	V.
Počas	roka	sme	zabezpečovali	aj	

výjazdové	očkovanie,	prostredníctvom	
ktorého	sme	podali	až	33-tisíc	dávok	
vakcín.	Dostupné	bolo	vo	viac	ako	
220	obciach	najmä	pre	starších	ľudí,	
ktorí	mali	problém	registrovať	sa	na	
očkovanie,	respektíve	sa	dostať	do	jed
ného	z	očkovacích	centier.	Výjazdové	
tímy	očkovali	imobilných	a ťažko	
chodiacich	obyvateľov	aj	priamo	v	ich	
domácnostiach.	Očkovali	sme	výjaz
dovo	aj	vo	verejných	i	neverejných	
zariadeniach	sociálnych	služieb,	na	
stredných	školách	vo	svojej	zriaďo
vateľskej	pôsobnosti,	na	vysokých	
školách	v	Trnave,	firmách	a	v	obchod
ných	centrách.
Očkovanie	vo	veľkokapacitných	

očkovacích	centrách	a	prostredníc
tvom	výjazdovej	očkovacej	služby	
realizoval	náš	odbor	zdravotníctva,	ako	
aj	zdravotníci	a	administratívne	sily,	
ktorí	nám	pomáhajú	aj	na	úkor	svojho	
voľného	času,	za	čo	im	patrí	obrovská	
vďaka.	Naďalej	platí,	že	očkovanie	je	
najúčinnejšou	prevenciou	ochorenia	
Covid-19.
V	Trnavskom	kraji	bolo	k	30.	de

cembru	zaočkovaných	viac	ako	55	%	
obyvateľov,	pričom	v	prípade	obyvate
ľov	starších	ako	50	rokov	to	je	až	72	%.	

S očkovaním pokračujeme aj v no-
vom roku. Jeho harmonogram budeme 
pravidelne zverejňovať na našej web 
stránke trnava-vuc.sk a na našich 
profiloch na sociálnych sieťach.

Medzi	sviatkami	sme	podali	 
takmer	10-tisíc	dávok	vakcín,	 

za	celý	rok	2021	to	bolo	356-tisíc

N O V I N K Y

Deje sa v kraji

AKTUALITY
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Rok 2021
plný zážitkov

Výlety	a	dobrodružstvá	v	Trnavskom	kraji	sa	tento	rok	
niesli	v	znamení	vlakov,	cyklovýletov,	turistiky,	hudby	aj	
vody.	V	Krajskej	organizácii	cestovného	ruchu	Trnavský	
kraj	sme	sa	počas	celého	roka	snažili	nájsť	cestičky,	ako	
prinášať	nečakané	a	hodnotné	zážitky	aj	napriek	nepriaz-
nivej	pandemickej	situácii.	Najväčším	hnacím	motorom	
sa	pre	nás	stali	reakcie	nadšených	výletníkov,	ktorí	sa	už	
nevedia	dočkať	ďalšej	sezóny	a	noviniek,	ktoré	sme	si	

pripravili.	Budete	medzi	nimi	tento	rok	aj	vy?

Vlakom alebo busom?

Najväčším	hitom	letnej	sezóny	sa	stali	
Výletné	vlaky	Pálffy	a	Štefánik.	His

torické	mašinky	s	divadelným	predstavením	
v	podaní	profesionálnych	hercov	z	Divadla	
Jána	Palárika	v	Trnave	jazdili	z	Bratislavy	
alebo	z	Nového	Mesta	nad	Váhom	do	
Smoleníc	a	do	Brezovej	pod	Bradlom.	
Počas	prázdnin	prešli	1	823	vlakových	
kilometrov	a	previezli	spolu	1332	cestu
júcich.	Vďaka	veľkému	záujmu	výletníkov	
vláčiky	vypravíme	aj	v	roku	2022.	Už	teraz	
pripravujeme	viacero	noviniek	a	prekvape
ní,	ktoré	potešia	hlavne	deti	a	ich	rodičov,	
ale	aj	milovníkov	historických	vláčikov.

Nielen	vlaky,	ale	aj	vypravené	cyk
lobusy	sa	stali	veľmi	vyhľadávaným	
spôsobom	cestovania	za	zážitkami.	
K letným	cyklobusom	“Od	vody	k vode”	
zo Senca	do	Čunova	sa	na	jeseň	prida
li	Cyklobusy	do	Karpát,	ktoré	previezli	
turistov	aj	cyklistov	z	Trnavy	a	z	Piešťan	
za	objavovaním	nových	cyklotrás	v	okolí.	
V nasledujúcej	sezóne	sa	na	cyklovýlety	
môžete	tešiť	už	od	jari	a	pribudnú	k	nim	
aj nové	trasy	cyklobusu.

www.krajzazitkov.sk

Najkrajšie miesta

trnavskej župy

Foto: Vladim
ír Kam

pf
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T I P  N A  V Ý L E T

Na	záver	roka,	tesne	pred	
vyhlásením	lockdownu,	

sa	nám	v	spolupráci	s	Divad
lom	Jána	Palárika	v	Trnave	
podarilo	uviesť	premiéru	
zážitkovej	prehliadky	mesta	
s	názvom	Piešťany	podľa	
Wintera.	Umelecké	výkony	
profesionálnych	hercov	z DJP	
v	audiohre	dopĺňali	živé	
vystúpenia	ochotníckych	
súborov	Divadla	na	TrakOch	
a	Univerzitného	divadla	THE.
ART.RE.	Diváci	prechádzajúci	
mestom	tak	mohli	stretnúť	
Ľudovíta	Wintera	a	ďalšie	his
torické	postavy	v	dobových	
kostýmoch	a	ocitli	sa	tak	ako	
keby	uprostred	príbehu.	Už	
teraz	sa	tešíme	na	spustenie	
tejto	prehliadky,	ktoré	je	
naplánované	po	uvoľnení	
protipandemických	opatrení	
začiatkom	roka	2022.

V	roku	2021	sme	tiež	
predstavili	unikátny	pro
jekt	risografík	s	príbehom	
z	Trnavského	kraja,	ktorý	
finančne	pomáhal	pandémiou	
postihnutému	kreatívnemu	
odvetviu,	konkrétne	ilustráto
rom.	Podpísali	sme	Memo
randum	na	rozvoj	turistickej	
infraštruktúry	v	Trnavskom	
kraji,	na	základe	ktorého	
bude	do	letnej	turistickej	
sezóny	2022	vybudovaná	
a sprístupnená	nová		útulňa	
Mihalinová	v	Malých	Kar
patoch.	Máme	veľkú	radosť,	
že	sa	podarilo	založiť	novú	
oblastnú	organizáciu	ces
tovného	ruchu	v	okrese	
Galanta	s	názvom	Matúšova	
zem	-	Mátyásföld	a	začleniť	
mesto	Hlohovec	do	oblastnej	
organizácie	cestovného	ruchu	
Rezort	Piešťany.

Zabudnuté príbehy ožívajú

Unikátny projekt 
risografík s príbehom 
z Trnavského kraja, 

ktorý finančne 
pomáhal pandémiou 

postihnutému 
kreatívnemu odvetviu, 

konkrétne ilustrátorom.

Jesenná nuda? Ani náhodou!

V septembri	sme	zažili	hádam	posledný	teplý	a	slnečný	deň	babieho	leta	v	parku	kaštieľa	v	Dol
nej	Krupej.	Vedeli	ste,	že	tam	kedysi	prebýval	slávny	
skladateľ	Ludwig	van	Beethoven?	A	práve	na	tému	jeho	
veľkej	lásky,	ktorá	sa	tu	zrodila	a	inšpirovala	jeho	tvor
bu,	sme	usporiadali	koncert	komornej	hudby	s	názvom	
Rozárium	hudby.	Atmosféra	podujatia	bola	neopísateľná	
a	preto	kto	ju	nezažil,	môže	sa	pridať	v	budúcom	roku.
Po	tomto	umeleckom	zážitku	sme	počas	dušičko

vého	víkendu	zorganizovali	aj	unikátny	splav	-	Dunajský	
svetlonos,	počas	ktorého	účastníci	splavovali	rozvet
vené	dunajské	ramená	v	katamaránoch	s	lampášmi.	
Voda	je	jednou	z	hlavných	tém,	pre	ktoré	je	náš	kraj	
výnimočný.	Téma	termálnej	vody	dostala	priestor	už	
príchodom	sychravého	počasia.	Vtedy	sme	ako	Trnavský	
kraj	zážitkov	v	spolupráci	so	Železničnou	spoločnosťou	
Slovensko,	Thermalparkom	Dunajská	Streda	a	Thermal	
Corvinus	Veľký	Meder	uviedli	na	trh	aquapass	Vlakom	
za	termálom.	S	jedeným	výhodným	kombinovaným	
lístkom	zakúpeným	na	vlakovej	stanici,	dostanete	nielen	
lístok	na	vlak	a	bezplatný	transfer	medzi	železničnou	
stanicou	a	aquaparkom,	ale	zároveň	aj	vstupenku	do	
aquaparku.

Zážitková prehliadka 
Piešťan s názvom 
Piešťany podľa Wintera 
v spolupráci s Divadlom 
Jána Palárika v Trnave 
a ochotníckymi súbormi 
Divadla na TrakOch 
a Univerzitného 
divadla 
THE.ART.RE.
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Spustili sme výtvarno-architektonickú súťaž 
na Pamätník slobody slova vo Veľkej Mači

V spolupráci s odbornou verej
nosťou a pozostalými rodinami sme 
vyhlásili výtvarnoarchitektonickú 
súťaž na návrh Pamätníka slobody 
slova vo Veľkej Mači – na pamiatku 
Jána Kuciaka a Martiny Kušnírovej. 
Cieľom súťaže, ktorú po odbornej 
stránke zastrešuje Inštitút Slo
venskej komory architektov, je vyt
voriť pietne miesto.

Slobodu a demokraciu považujeme 
za najdôležitejšie hodnoty našej 
spoločnosti. Za ich obranu zaplatili 
pred štyrmi rokmi dvaja mladí ľudia 
tú najvyššiu cenu. Preto sme sa 
podujali vytvoriť na mieste, kde Ján 
a Martina plánovali svoj spoločný 
život, pietne miesto. Jeho účelom 
bude budúcim generáciám pripomínať 
ich odkaz, odhodlanie a obetu. 

Výtvarnoarchitektonickú súťaž, 
prípravu projektovej dokumentá
cie, stavebnú realizáciu víťazného 

návrhu, ako aj správu a údrž
bu pamätníka bude financovať naša 
župa. Keďže vražda Jána a Martiny 
zarezonovala aj za hranicami kra
jiny, organizátori sa rozhodli, 
že do súťaže sa môžu prihlásiť 
aj zahraniční záujemcovia. 
Všetci účastníci musia 
splniť podmienky súťaže. 
Najlepšie návrhy, ktoré 
posúdi odborná porota 
budú finančne odmenené.

Jozef Kuciak sa 
počas tlačového brífin
gu poďa koval tr
navskej župe a všetkým 
zainteresova ným za ini
ciatívu zacho vať spomienku 
na Jána a Martinu. Dodal, že 
vítajú zámer spraviť z oko
lia domu vo Veľkej Mači nielen 
pietne miesto, ale aj miesto, ktoré 
bude symbolizovať večnú túžbu po 
spravodlivosti a pravde.

Lehota na predkladanie súťaž
ných návrhov je do 4. aprí
la 2022. Víťaz bude známy 
začiatkom mája. Návrhy bude 
posudzovať deväťčlenná poro ta, 
ktorá je zložená zo šiestich 
odborníkov v oblasti architek
túry a výtvarného umenia, 
trnavského župana Jozefa 
Viskupiča, otca zosnulého 
Jána Kuciaka a brata Martiny 
Kušnírovej.

„Viesť 
porotu je pre mňa 

veľkou cťou ako aj zod-
povednosťou. Som presvedčená 

o tom, že mnohé návrhy domácich 
a zahraničných umelcov a architektov 

budú výnimočné, budú zohľadňovať citli-
vosť a empatiu nielen k samotnému miestu 
tragédie, ale najmä k samotnej udalosti, 
ktorá zásadným spôsobom zmenila identitu 

slovenskej spoločnosti,“

Bohunka Koklesová,
predsedníčka poroty a rektorka 

Vysokej školy výtvarných 
umení v Bratislave

Informácie  
o súťaži a jej  
podklady sú 

zverej nené na  
webovej stránke:
slobodaslova.sk
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Na	školskom	dvore	Základnej	
školy	Bélu	Bartóka	vo	Veľkom	Mederi	
vznikol	tematický	outdoorový	šach	
pod	korunami	stromov.	Cieľom	je	
zatraktívniť	šach	a	zapojiť	čo	najviac	
žiakov	základnej	školy.	Šach	zvyšuje	
inteligenciu	detí,	zdokonaľuje	ich	po
zornosť,	predstavivosť	či	predvídanie.	
Hlavnou	myšlienkou	projektu	však	
nebolo	vychovať	z	každého	dieťaťa	
šachistu,	ale	využiť	šach	ako	nástroj	
na	zlepšenie	výučby.	Žiaci	sa	navyše	

vzdelávajú	v	prírodnom	prostredí	na	
čerstvom	vzduchu,	čo	ich	vytrhne	
z	každodenného	stereotypu	a	lepšie	
pracujú.	Na	realizácii	projektu	sa	
podieľali	aj	samotní	žiaci	základnej	
školy,	ktorí	jednotlivé	šachové	figúrky	
natreli.	Šach	pod	korunami	stromov	
je	pokračovaním	prechádzajúceho	
projektu	Trieda	pod	korunami	 
stromov	z	roku	2019,	ktorú	reali-
zovalo	Občianske	združenie	Zelený	
Meder.	

Z	participatívneho	rozpočtu	sme	podporili	
aj	projekt	na	zlepšenie	životného	prostredia.	
Občianske	združenie	Sofistica	založilo	we
bovú	stránku	www.darovac.sk,	ktorej	cieľom	
je	umožniť	obojstranný	proces	darovania	vecí	
a	služieb	v	rámci	Piešťan	a	okolia.	Projekt	stojí	
na	piatich	pilieroch	-	na	eliminácii	odpadu,	
budovaní	komunity,	na	zveľadení	životného	
prostredia,	má	vzdelávať	a	na	základe	darova
nia	má	vznikať	vzájomná	pomoc.	Na	stránke	
nájdete	všet	ko	možné,	čo	už	ľudia	nepotrebujú	
a	rozhodli	sa	to	darovať	-	od	oblečenia	cez	
obuv,	náradie,	elektrotechniku	až	po	
hračky.	Nachádza	sa	tam	aj	manuál,	
pomocou	ktorého	viete	pridať	
príspevok	alebo	sa	spojiť	s	darcom	
predmetu,	o	ktorý	máte	záujem.

Šach pod korunami stromov  
vo Veľkom Mederi

TOP
PROJEKTY
participatívneho

rozpočtu

O B Y VAT E L I A

Komunitné okno

Predstavujeme projekty podporené z participatívneho rozpočtu
Predstavujeme	vám	ďalšie	zaujímavé	projekty	
par	ti	cipatívneho	rozpočtu	Tvoríme	kraj,	ktoré	
získali	podporu	v	druhom	ročníku	v	roku	2021.	
O	pridelení	maximálnom	príspevku	vo	výške	až	
5-tisíc	eur	ste	online	hlasovaním	rozhodli	aj	vy.

Od	20.decembra	2021	do	9.	januára	2022	
prebieha	hlasovanie	verejnosti	v	treťom	ročníku	
participatívneho	rozpočtu	trnavskej	župy	-		
Tvoríme	kraj.	Z	rozpočtu	sme	pre	tento	účel	na	
projekty	opäť	vyčlenili	sumu	250	tisíc	eur.

15SpoluTvorímeKraj



#spolutvorimekraj

TRNAVSKÝ
KRAJ
–
kraj
zážitkov

Krásna príroda,
bohatá história,  
tradičné podujatia 
a množstvo 
kulinárskych zážitkov. 

To je Trnavský kraj.

Poďakovanie 
zdravotníkom

Podávajú	nadľudské	výkony,	nasadzujú	
svoj	život,	aby	ochránili	životy	ďalších.	
Sú	na	pokraji	síl,	ale	nevzdávajú	sa	
a	pokračujú	vo	svojom	poslaní.	Milí	
zdravotníci,	skladáme	pred	vami	klobúk	
dole	za	vaše	nasadenie,	obetu	a	ochotu	
napĺňať	poslanie	aj	napriek	aktuálnej	
situácií.	Ďakujeme	vám	za	každý	jeden	
zachránený	ľudský	život,	za	to,	že	
usilovne	pracujete	na	tom,	aby	sme	sa	
dostali	von	z	pandémie.	Ste	v	našich	
mysliach	a	sme	v	tom	s	vami.	Držíme	
vám	palce.


